
GroenLinks Venlo inbreng bij Algemene beschouwingen 2020

Voor ons ligt de begroting 2021. Weer iets compacter, weer op ouderwets papier en beter leesbaar in
vergelijking tot voorgaande jaren.

Prima werk!

Het jaar 2020 gaat ongetwijfeld de geschiedenisboeken in als een heel bijzonder jaar. Heel anders 
dan normaal. De term normaal is politiek van groot belang; u herinnert zich vast nog wel hoe niet 
zo heel lang geleden onze premier ruzie maakte met dhr. Wilders want de een vond dat de anders 
eens normaal moest doen. En de premier zei ook in maart j.l. Het wordt niet meer zoals vroeger. De 
1,5-meter-samenleving wordt het nieuwe normaal.

Maar wat was dan eigenlijk het oude normaal?

Een samenleving die alsmaar groeit. Er wordt steeds meer gebouwd, een landschap met steeds meer
logistieke dozen langs de weg. Steeds meer auto’s en verkeer is, steeds meer transport. Verder 
krijgen we meer koeien met meer melk. Maar ook steeds meer pretparken, evenementen en 
vermaak. 3x per jaar met vakantie, liefst met het vliegtuig. 1x per jaar steken we steeds meer 
vuurwerk af. 

De economie groeit en alles er om heen groeit mee. Groeien, dat is het oude normaal.

Maar , als er aan de ene kant iets groeit dan komt er aan de andere kant iets in de verdrukking. 
Logisch want onze planeet, ons land en ook Venlo wordt echt niet groter.

Tenzij we dit duurzaam en circulair doen zal meer economische activiteit ook leiden tot een minder 
goede leefomgeving. Maar het leidt ook tot b.v. meer arbeidsmigranten die ergens moeten wonen en
het liefst niet in onze achtertuin. In de verdrukking komen flora en fauna, de biodiversiteit, een 
kringloop waar wij onderdeel van uit maken. 

Het is jammer dat economie alleen wordt gemeten in de groei van producten en diensten. Maar hoe 
zit het met de waarde van natuur, de waarde van inclusiviteit, en de waarde van gezondheid en 
geluk? En als er sprake is van welvaartsgroei kunnen we er dan voor zorgen dat deze eerlijker wordt
verdeeld? In Nederland zijn hele bevolkingsgroepen die te lijden hebben onder de coronacrisis. Dat 
geldt niet voor de 500 rijksten van dit land. Die werden tijdens deze crises 6 miljard rijker. Daar 
kunnen we in Venlo helaas niet zoveel aan doen maar het maakt de constatering niet minder 
beschamend. 

Begrijp me niet verkeerd. Corona en de gevolgen ervan zijn zeer ingrijpend. Tegelijkertijd is het 
interessant om te zien wat er juist gebeurt als de economie krimpt. Schonere lucht, minder files, ’n 
beetje minder stikstof en wel meer quality-time met je familie want we zijn meer thuis. 
Eenzaamheid ligt op de loer maar veel mensen ontmoeten elkaar online. Ineens zien veel mensen in 
wat werkelijk van waarde is. 

De grootschaligheid wordt minder. En minder wordt ineens meer. 

Is oneindige economische groei wel zo normaal? Voor GroenLinks niet en het houdt ook geen 
stand. Niks groeit oneindig door.

De huidige pandemie maakt wereldwijd helaas vele slachtoffers, en heeft een enorme impact op ons
leven. Maar de financiële gevolgen voor de gemeente Venlo lijken vooralsnog mee te vallen. Als de 



maatregelen aanhouden zal dat echter gaan leiden tot meer problemen bij veel mensen, ook in 
Venlo. Daar moet Venlo op voorbereid zijn. 

Het zijn onzekere tijden en de meerjarenbegroting is dus een beetje als sturen in de mist dus 
voorzichtig voorwaarts is een goede beleidslijn.

En gelukkig heeft dit stadsbestuur de visie om de stad niet financieel op slot te zetten en alleen maar
te bufferen.

Dat is ook niet nodig, want nu we het toch hebben over normaal, de financiële resultaten van de 
gemeente Venlo zijn, gelukkig, helemaal niet normaal. Daar waar de meeste andere gemeenten in 
Nederland op dit moment financieel in zwaar weer zitten gaat het In Venlo weer relatief goed.

Het is zelf een beetje surrealistisch. Had 2 jaar geleden iemand gezegd dat Venlo nu alweer zou 
kunnen gaan investeren dan zou diegene voor gek worden verklaard. Het is bijzonder knap wat er in
die korte tijd is gepresteerd. Hulde aan dit college, de rekenmeesters en alle medewerkers in de 
organisatie.

Ook is onze fractie tevreden over de invulling van de kaders zoals wij die gesteld hebben in het 
voorjaar.

Op het gebied van duurzaamheid worden stappen gezet. De groene straat in Belfeld is ook mbt 
sociale aspecten een geweldig succes en de bewoners doen enthousiast mee. 

Er is weer budget voor groen en beter onderhoud. Heel hard nodig vanwege de jarenlange 
verwaarlozing hiervan. En er staat zelfs budget klaar in de meerjarenbegroting voor het plaatsen van
nieuwe bomen in Arcen. Ook over het budget voor cultuur zijn wij tevreden. Meer geld voor de 
bibliotheek en er is ook weer budget voor Beeldende Kunst en Vormgeving en Kunst in de 
Openbare Ruimte. Geweldig!!

En natuurlijk zouden wij graag zien dat nog meer van onze wensen worden ingevuld maar als we de
huidige situatie realistisch bekijken dan zijn wij tevreden. Al met al kan de GroenLinks-fractie deze 
begroting volledig steunen.

Dus wat ons betreft , aan het werk! Zorg dat het geld goed besteed wordt en we binnenkort de 
resultaten in de Venlose wijken en dorpen terug zien. 

Normaal gesproken zou dit een hele mooie afsluiting zijn geweest echter; er is een probleem wat we
nog graag onder de aandacht willen brengen.

Want hoe is het mogelijk dat in een welvarend land als Nederland 1 op de 7 kinderen opgroeit in 
armoede. 1 op de 7, ook hier in Venlo. Ook landelijk blijkt dit zeer weerbarstige problematieke want
hoe bereik je doelgroep?

In dat kader maakt onze fractie zich ook zorgen over Jongerencentrum Jacx in Blerick. Waarom 
vinden wij in deze begroting geen geld voor dit succesvolle jongereninitiatief, uitgerekend dicht bij 
een van de meest kwetsbare wijken. College; wat bent u voor de lange termijn van plan met Jacx?



Begroting 2e termijn. 

GroenLinks is tevreden met de beantwoording van het college en we zijn blij met de constructieve 
wijze waarop alle partijen mee denken bij deze begrotingsbehandeling en we constateren dat er 
weinig op- of aanmerkingen zijn over de financiële kaders. Prima dus. 

Luisterend naar de inbreng van onze collega’s in de raad horen we dat er logischerwijs ook grote 
zorgen zijn over de gevolgen van Corona. Van belang is dat Venlo zich hier flexibel op stelt. Er zijn 
namelijk ook kansen op klimaat en energiegebied. Nog steeds is er grote behoefte aan technische 
mensen, zeker ook nu er voor de energietransitie veel handen nodig zijn. Huizen kunnen nog steeds 
niet geïsoleerd worden door robots. Ook hier zijn mensen nodig. En als we het groen weer op peil 
willen brengen en beter onderhouden zijn er ook hier meer mensen nodig. Daarom dienen wij de 
motie lokale groene vingers van onze collega’s van de PvdA dan ook graag mee in. En willen we 
het college mee geven om mensen die door Corona werkeloos raken snel om te scholen. College; 
laat die kansen niet lopen. 

Verder zijn wij uitermate blij met de nieuwe steun voor Jacx voor 2021. Zoals al gezegd zien wij 
graag voor de komende jaren structurele steun voor dit prima initiatief en dat het college zich 
hiervoor maximaal zal inspannen. ?

Zoals u inmiddels heeft gezien hebben wij een motie vuurwerkverbod ingediend!

GroenLinks heeft in deze crises zorgen over mensen in de kwetsbare groepen. Onze fractie maakt 
zich ook zorgen over onze jongeren. Die mogen niks en dat is heel goed uit te leggen en te 
verdedigen. Tegelijkertijd vinden wij het belangrijk om deze doelgroep niet alleen te verbieden 
maar ook eens n keer iets te bieden. 

Lopende deze crisis is het mogelijk geworden om mensen op een hele snelle manier te testen. Ik 
begrijp dat ik u, het college en alle collega’s hiermee misschien overval, maar vindt u het net als de 
GL fractie, de moeite waard om eens te onderzoeken of er een activiteit georganiseerd kan worden. 
Het lijkt misschien een beetje spelen met vuur maar daarom niet al te grootschalig, uiteraard onder 
allerlei voorwaarden. Misschien met de jaarwisseling of misschien met vasteloavend een feest 
waarbij de jongeren aan de poort middels een snelle test weten of ze naar binnen mogen of niet? 
Deze activiteit te organiseren in samen werking met het ZPF of Jocus. En daarmee bedoel ik niet 
dat Venlo dan dit feest moeten betalen maar het enkel mogelijk maken en waar noodzakelijk 
faciliteren. Kunt u ons toe zeggen om hier eens over na te denken en de raad binnen 1-2 weken te 
berichten of hiervoor mogelijkheden zijn. 

En als daar een ander geweldig idee uit voort komt voor de jongeren vinden we dat ook goed.


